
Srbija; Poglavlje 27: Problematično, zahtevno i najskuplje

U Srbiji je u procesu usklađivanje sa evropskim standardima kada je reč o zaštiti životne
sredine, što je obuhvaćeno jednim od najskupljih poglavlja – 27.
Da napredak izostaje na gotovo svim poljima – od pitanja kvaliteta vazduha, preko problema
otpadnih voda i upravljanja otpadom – konstatovano je u poslednjem izveštaju Koalicije 27,
grupe nevladinih organizacija koje prate pomake na polju ekologije. Iz resornog ministarstva
na kritike odgovaraju: napredak je vidljiv.
Problematično, zahtevno i najskuplje – tri reči koje najbolje opisuju pregovaračko poglavlje
27, dok je za stanje životne sredine u našoj zemlji, dovoljna samo jedna – loše.
Iako je pred Srbijom veliki posao – da u oblasti zaštite životne sredine primeni oko 700
evropskih akata i “sredi” ekološku sliku, pomaci su mali.
Stručnjaci oko Koalicije 27 kažu – fali novac i politička volja.
“Čitava Vlada nije prepoznala zaštitu životne sredine kao prioritet, jer ako ima političke
volje, onda je to praćeno finansijama, a s obzirom da je 0,5 odsto BDP-a izdvojeno za životnu
sredinu, to pokazuje da nije prioritet Vlade”, ocenila je Duška Dimović iz Svetske
organizacije za prirodu.
Da ga ima, gde bi novac trebalo prvo da ode? Visoko na listi prioriteta je upravljanje
otpadom, jer svaki stanovnik Srbije dnevno stvori 0,73 kilograma smeća, odnosno godšnje
270.
Više od 70 odsto aktivnih deponija nema dozvolu za rad niti je urađenu studiju uticaja na
okolinu. Do sada je registrovano više od 2.170 divljih smetlišta. Vlada će još više para morati
da uloži u vodu.
Aktuelna situacija je neodrživa – manje od 10 odsto stanovništva obuhvaćeno je nekim
stepenom prečišćavanja otpadnih voda, dok je u Evropi taj procenat preko 80.
“Napretka ima” – odgovara na kritike, resorni ministar Goran Trivan.
Ne negira da su problemi brojni, a rešenja skupa – od otpadnih voda do divljih deponija, ali
navodi da u javnosti postoji nerazumevanje oko načina finansiranja svih oblasti u zaštiti
životne sredine.
“S Ministarstvom finansija biće razgovora u izradi novog budžeta, da sav novac koji se u
Srbiji prikupi od zelenih taksi i naknada, zapravo udje u budžetski fond Ministarstva životne
sredine i to će biti način da iz sopstvenih sredstava finansiramo, za početak, dobar deo
administrativnih delova u vezi s Poglavljem 27”, rekao je Trivan.
Datum otvaranja Poglavlja 27 više puta je pominjan u medijima, pa pomeran, ali se tačan i
zvaničan još uvek datum ne zna.
Pitanje je koliko će Srbiji biti potrebno godina da životnu sredinu približi evropskim
standardima, ali se procenjuje da će biti neophodno uložiti oko 15 milijardi evra u narednih
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25 do 30 godina.
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